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 POLITIEK, WET & REGELGEVING     

Invaren politieke pensioenen kost mogelijk meer dan kabinet inschat 

Uit recente vragen van NSC komt naar voren dat het invaren van de politieke pensioenen van wethouders 

per 1 januari 2028 mogelijk veel duurder uitpakt dan het kabinet inschat. De financiering van de politieke 

pensioenen uit de begroting moet worden omgezet in kapitaaldekking en het kabinet wil dat alle 

opgebouwde pensioenen en aanspraken overgaan naar het ABP. NSC wil opheldering over de 

uitgangspunten van de door het kabinet voorgespiegelde overdrachtswaarde van ongeveer 1 miljard euro. 

Gebaseerd op eerder onderzoek van Deloitte uit 2013 schat NSC in dat eerder een overdrachtswaarde 

tussen 1,7 en 2,1 miljard euro nodig is. Verder vraagt GroenLinks-PvdA zich af of er ook een mogelijkheid is 

om de ABP-premieregeling na te bootsen zonder over te stappen op kapitaaldekking, en hoeveel extra het 

kost als de nieuwe opbouw bij ABP plaatsvindt, zonder in te varen. Daarnaast vragen diverse fracties zich af 

hoe het zit met de instemming van politici met invaren, hoe de governance is geregeld en wie de (gewezen) 

politieke ambtsdragers in dit proces vertegenwoordig. 

  

 

 
 
 

Kamerbrief uitstel invoering bedrag ineens 

Minister van Hijum (SZW) heeft op 10 september de Kamer geïnformeerd over het uitstel van de 

voorgenomen inwerkingtreding van het keuzerecht bedrag ineens. De parlementaire behandeling van het 

wetsvoorstel herziening bedrag ineens is voorzien in de week van 24 september 2024. Dat betekent dat 

minder dan zes maanden resteert voor het tijdig informeren van deelnemers. De pensioenuitvoerders 

hebben eerder aangegeven deelnemers tijdig te willen informeren zodat zij een weloverwogen keuze kunnen 

maken. De minister geeft daarom aan niets anders te kunnen concluderen dan dat de voorgenomen 

inwerkingtredingsdatum van 1 januari 2025 niet meer haalbaar is. Het beoogde keuzerecht bedrag ineens 

kan daarom niet eerder dan 1 juli 2025 in werking treden. De uiteindelijke datum is uiteraard afhankelijk van 

de verdere voortgang van het parlementaire proces. 

  

 

 
 
 

Van Hijum beantwoordt Kamervragen over pensioenverwachtingen in 

relatie tot rentedip 
Minister van Hijum (SZW) geeft antwoord op vragen in verband met uitingen van de AFM over verkeerde 

pensioenverwachtingen als gevolg van een ‘rentedip’ in de modelberekeningen. Volgens de minister kan een 

negatieve rentesprong in de prognoses resulteren in een lagere gecommuniceerde pensioenuitkering voor 

de groep deelnemers die over één jaar met pensioen gaat, waardoor die groep een minder rooskleurig beeld 

voorgespiegeld krijgt (oplopend tot zo’n 8%). Maar er is geen impact op de daadwerkelijke pensioenuitkering 

Bronvermelding 
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van de deelnemers. Ook heeft de rentedip vrijwel geen impact op de pensioenverwachtingen van overige 

deelnemers, want de rente stijgt weer na het eerste prognosejaar en de impact middelt daarmee uit over een 

langere horizon. De DNB geeft aan dat ze naar aanleiding van de AFM-uitingen onderzoek gaan doen naar 

mogelijke aanpassingen in de scenariosets om de impact van de rentesprongen te beperken. 

  

 

 
 
 
 

Kamerbrieven minister en FNV over vroegpensioen 
Voorafgaand aan Prinsjesdag stuurde minister Van Hijum (SZW) een Kamerbrief over vroegpensioen en de 

mogelijkheden om de Regeling voor Vervroegd Uittreden (RVU) na 2025, in aangepaste vorm, te 

continueren. De minister wil daarbij inzetten op een brede aanpak op gezond langer doorwerken. De 

voortzetting van de RVU-maatregel maakt hier onderdeel van uit, zolang dit nodig is én verantwoord blijft. 

Uitgangspunt voor de minister is dat de RVU-regelingen dan wel landen waar ze echt nodig zijn. In de visie 

van de minister zouden RVU-regelingen altijd toegespitst moeten zijn op een onderbouwde afgebakende 

doelgroep, gericht op functies en werkzaamheden die belastend zijn en die langdurig worden uitgevoerd. 

Een dergelijke afbakening in de cao zou periodiek moeten worden herzien om aan te sluiten bij 

veranderingen in het werk. Bovendien zou een RVU-afspraak altijd samen moeten gaan met een inzet op 

duurzame inzetbaarheid voor diezelfde doelgroep.  

 

Het ligt in de visie van de minister voor de hand om de RVU-uitkeringen met name te richten op de groep die 

deze gezien de aard van het werk en de hoogte van het inkomen het meest nodig heeft. Dat zijn in eerste 

instantie niet de hogere inkomens. Daarom vindt hij een inkomensgrens wenselijk. Met de drempelvrijstelling 

wordt in feite een lagere AOW-leeftijd nagebootst, betaald door de werkgever en niet belast met RVU-heffing 

vanuit de overheid. Een gerichte verhoging van het drempelbedrag kan voor werknemers met lagere 

inkomens net het verschil maken. Er is structureel geld gereserveerd om de RVU-drempelvrijstelling onder 

voorwaarden voort te zetten. De dekking hiervan is gebaseerd op een verhoging van het RVU-

heffingspercentage en een toename van de Aof-premie.  

 

De vakbeweging ziet in de voorstellen vooral accenten op de tijdelijkheid van de maatregel na 2025, grenzen 

aan het totaal aantal deelnemers en grenzen aan de inkomens die in aanmerking komen voor RVU. De FNV 

wil juist een permanente en structurele regeling, zodat mensen met een zwaar beroep eerder kunnen 

stoppen met werken. Bovendien zou er sprake moeten zijn van een hoger bedrag en zouden de vakbonden 

en werkgevers aan de cao-tafel moeten bepalen wat zwaar werk is. Tenslotte spreekt FNV haar verbazing 

uit dat de minister blijft vasthouden aan een generieke fiscale maatregel (aan individueel gebruik van de 

regeling is geen enkele zwaarwerkvoorwaarde verbonden). FNV heeft al eerder voorstellen gedaan om te 

komen tot een fiscale regeling die gebruik van de RVU alleen toestaat als er collectieve afspraken zijn 

tussen cao-partijen inclusief duidelijke criteria om de doelgroep van de RVU (fysiek of mentaal belastende 

factoren in het werk) vast te stellen. Het kabinet geeft aan bereid te zijn om met de vakbonden te praten over 

een blijvende regeling voor vroegpensioen, maar wil wel momenten inbouwen om te controleren of de 

regeling de mensen bereikt voor wie deze is bedoeld. 

 

Bronvermelding 

Antwoord op vragen van de leden Joseph en 

Omtzigt over uitingen van de AFM over 

verkeerde pensioenverwachtingen als gevolg 

van een ‘rentedip’ in de modelberekeningen | 

Tweede Kamer der Staten-Generaal 

 

https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/detail?id=2024D30845&did=2024D30845
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https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/detail?id=2024D30845&did=2024D30845
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/detail?id=2024D30845&did=2024D30845
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/detail?id=2024D30845&did=2024D30845
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Regeerprogramma en Prinsjesdag 17 september 

Het kabinet komt zoals afgesproken in het Regeerprogramma niet met aanvullende maatregelen rond de 

Wet Toekomst Pensioen. Wel wil het kabinet de overstap naar het nieuwe stelsel monitoren inclusief het 

implementatietraject. Het kabinet is ook van plan het doel te realiseren om het aantal werknemers zonder 

pensioenopbouw te halveren (zoals opgenomen in de Wtp). Daarom wordt ook ingezet op meer duidelijkheid 

over de positie van zelfstandigen ten opzichte van werknemers. In de zogenaamde Strategische Evaluatie 

Agenda van SZW is de komende jaren ruimte voor beleidsdoorlichtingen en onderzoeken rond de 

(implementatie van de) Wtp, Wet bedrag ineens, RVU en Verlofsparen, en de AOW en 

leefvormensystematiek. Tenslotte geeft het kabinet aan in november 2024 met een brief te reageren op de 

motie Aartsen (VVD). Hierin wordt de minister verzocht te verkennen hoe toetsings- of toezichtskaders 

aangescherpt kunnen worden om het behalen van een koopkrachtig pensioen bij fondsen centraal te laten 

staan. 

  

 
 

 

TOEZICHT 

AFM-baas: laat deelnemer meer baas zijn over groen pensioen  
Als je je eigen pensioen regelt via een vermogensbeheerder of een beleggingsadviseur, dan mag je er van 

uitgaan dat je portefeuille aansluit bij je eigen preferenties. Maar aan deelnemers van pensioenfondsen hoeft 

niets te worden gevraagd over duurzaamheid. Navraag naar voorkeuren als het gaat om 

duurzaamheidspreferenties is nu geheel vrijwillig en vrijblijvend. Met de nieuwe pensioenwet worden 

voorzichtige stappen gezet om de besluitvorming van pensioenfondsen beter aan te laten sluiten bij de 

wensen van hun deelnemers via het risicopreferentieonderzoek. Dan is het toch een gemiste kans dat die 

verplichting niet ook geldt voor preferenties op het terrein van duurzaamheid en ESG, vindt Laura van Geest, 

bestuursvoorzitter van de AFM.  

    

 

 

AFM verruimt UPO-verzendtermijn in jaar vóór transitie  
Pensioenuitvoerders krijgen twee maanden langer de tijd (uiterlijk 30 november in plaats van 30 september) 

om het Uniform Pensioenoverzicht (UPO) in het jaar vóór de transitiedatum naar de actieve deelnemers te 

sturen. Ook mag de uitvoerder in het jaar vóór overgang, het UPO tegelijk versturen met het eerste 

transitieoverzicht (de prognose). Deze afwijking van de normale termijnen is vooral bedoeld om verwarring 

Bronvermelding 

Toekomst pensioenstelsel | Tweede Kamer der 

Staten-Generaal 

BRIEF: 1000 Welkomstbrief algemeen (fnv.nl) 

Bronvermelding 

XV+Sociale+Zaken+en+Werkgelegenheid+Rijk

sbegroting+2025.pdf 
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FD-column Laura van Geest: ' Laat deelnemer 
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https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/detail?id=2024D33294&did=2024D33294
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/detail?id=2024D33294&did=2024D33294
https://www.fnv.nl/getmedia/6b0e9e82-04dc-4fb3-94f2-7aac7d76db70/24-105-Brief-FNV-Inbreng-FNV-t-b-v-Debat-over-de-regeling-om-eerder-te-kunnen-stoppen-met-werken-voor-mensen-met-zwaar-werk.pdf
file:///C:/Users/xh10041/OneDrive%20-%20APG/Downloads/XV+Sociale+Zaken+en+Werkgelegenheid+Rijksbegroting+2025.pdf
file:///C:/Users/xh10041/OneDrive%20-%20APG/Downloads/XV+Sociale+Zaken+en+Werkgelegenheid+Rijksbegroting+2025.pdf
https://www.afm.nl/nl-nl/sector/actueel/2024/augustus/column-laura-augustus
https://www.afm.nl/nl-nl/sector/actueel/2024/augustus/column-laura-augustus
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bij deelnemers te voorkomen. Als deelnemers eerst een UPO ontvangen met de opgebouwde rechten in de 

oude regeling en relatief kort daarna een prognose van hun pensioen in de nieuwe regeling, kan dit 

verwarrend werken.  

 

    

 

 

 

BELANGENORGANISATIES 

Nieuwe prognosetafel AG 
Op 12 september heeft het Actuarieel Genootschap (AG) de Prognosetafel AG2024 gepubliceerd. Hiermee 

geven zij een inschatting  van de verwachte ontwikkeling van de overlevingskansen en de 

levensverwachting in Nederland. De prognose van het AG is relevant voor pensioenfondsen. Als de 

levensverwachting stijgt, dan daalt de dekkingsgraad van een fonds. Deelnemers ontvangen dan namelijk 

langer pensioen dan eerder berekend. Omgekeerd leidt een dalende levensverwachting juist tot een hogere 

dekkingsgraad. Dit laatste was bij de Prognosetafels van 2018 en 2020 het geval.  

 

In de prognose van 2022 was de verwachting dat de oversterfte met 50% per jaar zou dalen. Het aantal 

daadwerkelijke sterfgevallen ten opzichte van de verwachting, was in 2022 en 2023 echter nog steeds hoger 

dan verwacht. De verwachting van het AG is nu dat de oversterfte niet in pakweg 4 tot 5 jaar uit de cijfers 

loopt, maar in circa 10 jaar. Per saldo leidt dat tot een kleine daling van de levensverwachting voor zowel 

mannen als vrouwen. Dit is in ieder geval goed nieuws voor pensioenfondsen die de komende twee jaar 

overgaan naar het nieuwe stelsel. Hoe hoger de dekkingsgraad, hoe meer buffer fondsen hebben om te 

verdelen onder de deelnemers op het moment dat ze overgaan naar het nieuwe stelsel. 

 

    

 

 

 ONDERZOEK     

CBS: helft 65-plussers werkt door  

Het percentage werkende 65-jarigen is toegenomen van 14,9% in 2013 naar 49,6% in 2024. De 

arbeidsparticipatie van 55-plussers is de afgelopen jaren sterk toegenomen, onder meer door de stijging van 

de AOW-leeftijd. In 2013 is de AOW-leeftijd verhoogd naar 65 jaar en 1 maand; inmiddels ligt de AOW-

leeftijd op 67 jaar. Daardoor was de toename van het aandeel werkenden bij 65- en 66-jarigen sinds 2013 

het sterkst. We zien dat de arbeidsparticipatie bij 60- tot 65-jarigen ook het laatste jaar nog verder is 

gestegen naar 69,0 %. Verder constateert het CBS dat vooral het aantal 65-jarigen met een grote 

deeltijdbaan of met een voltijdbaan verder is toegenomen. 

 

 

Bronvermelding 

Verruiming bij versturen UPO in jaar voor 

overgang naar nieuwe pensioenstelsel (afm.nl) 

Bronvermelding 
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Helft 65-jarigen aan het werk | CBS 

https://www.afm.nl/nl-nl/sector/actueel/2024/september/verruiming-versturing-upo
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https://www.actuarieelgenootschap.nl/kennisbank/prognosetafel-ag2024-2#:~:text=De%20Prognosetafel%20AG2024%2C%20samengesteld%20door,gevolg%20van%20de%20covid%2Dpandemie.
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